

**Ministry of Education
Early Years and Child Care
Division**

Mowat Block, 24th floor
900 Bay St.
Queen's Park
Toronto ON M7A 1L2

**Ministère de l'Éducation
Division de la petite enfance et
de la garde d'enfants**

Édifice Mowat, 24^e étage
900, rue Bay
Queen's Park
Toronto ON M7A 1L2



February 20, 2018

Dear Child Care Licensee,

I am writing today to provide an update on Fee Stabilization Support Funding, first announced in October 2017.

The Ministry of Education continues to recognize that increasing operating pressures may lead to increases in parental fees in licensed child care. The ministry will provide an additional \$38.1 million from April to December 2018 to Consolidated Municipal Service Managers (CMSMs), District Social Services Administration Boards (DSSABs) and First Nations for Fee Stabilization Support Funding to support improving wages for the licensed child care workforce, affordability for families and to address potential fee increases. The ministry will also provide an additional \$0.58 million to First Nations for 2018-2019. This new investment will bring the total for this initiative to \$50.8 million in 2018.

Fee Stabilization Support Funding is made available to increase hourly wages of staff in licensed centres and licensed home child care agencies earning less than \$14 per hour (excluding wage enhancement), as of December 31, 2017.

Additional information on this continued investment will be provided to service system managers and First Nations in the near future. Service system managers and First Nations will share further details with licensees in their geographical area once information is available.

The need for improved wages and compensation for the early years and child care workforce was a recurring theme heard through the ministry's province-wide consultation over the fall 2016 and winter 2017. A key priority of the [Renewed Early Years and Child Care Policy Framework](#) is the development of an early years workforce strategy.

As we move to give families immediate relief on the cost of child care, Ontario's Renewed Early Years and Child Care Policy Framework will enhance access, affordability, quality and responsiveness of Ontario's early learning and child care programs in the near term and beyond.

We appreciate and value your ongoing partnership as we continue to transform the child care system across the province.

Sincerely,

Original signed by

Shannon Fuller
Assistant Deputy Minister
Early Years and Child Care Division
Ministry of Education

Copy: Julia Danos, Director, Programs and Service Integration Branch, Early Years and Child Care Division
Consolidated Municipal Service Managers and District Social Services Administration Boards
First Nations

Ministry of Education
Early Years and Child Care
Division

Mowat Block, 24th floor
900 Bay St.
Queen's Park
Toronto ON M7A 1L2

Ministère de l'Éducation
Division de la petite enfance et
de la garde d'enfants

Édifice Mowat, 24^e étage
900, rue Bay
Queen's Park
Toronto ON M7A 1L2



Le 20 février 2018

Madame, Monsieur,

Je vous écris aujourd'hui pour vous fournir une mise à jour relative au financement pour le soutien à la stabilisation des frais qui a initialement été annoncé en octobre 2017.

Le ministère de l'Éducation continue de reconnaître que des augmentations aux pressions de fonctionnement pourraient entraîner des hausses des frais aux parents en services de garde d'enfants. Le ministère offrira un financement supplémentaire de 38,1 millions de dollars d'avril à décembre 2018 aux gestionnaires de services municipaux regroupés (GSMR), aux conseils d'administration de district des services sociaux (CADSS) et aux Premières Nations aux fins de soutien à la stabilisation des frais pour améliorer les salaires de la main-d'œuvre en services de garde d'enfants, accroître l'abordabilité pour les familles et atténuer les augmentations potentielles des frais. Ce nouvel investissement portera la somme totale de cette initiative à 50,8 millions de dollars en 2018.

Le financement pour le soutien à la stabilisation des frais est offert afin d'augmenter le salaire horaire du personnel œuvrant dans les centres de garde et les agences de services de garde en milieu familial agréés qui touche moins de 14 \$ par heure (sans l'augmentation de salaire) en date du 31 décembre 2017.

Des renseignements supplémentaires sur cet investissement continu seront fournis aux gestionnaires de système de services et aux Premières Nations sous peu. Les gestionnaires de système de services et les Premières Nations fourniront plus de détails aux titulaires de permis de leur région une fois l'information disponible.

L'amélioration des salaires et la compensation de la main-d'œuvre pour la garde d'enfants et la petite enfance étaient un thème récurrent au cours des consultations du ministère à l'échelle de la province durant l'automne 2016 et l'hiver 2017. Le développement d'une stratégie de main-d'œuvre pour la petite enfance est une priorité clé pour le [Cadre stratégique renouvelé pour la petite enfance et les services de garde d'enfants](#).

Comme nous avançons pour donner aux familles une aide immédiate relative au coût

des services de garde, le Cadre stratégique renouvelé pour la petite enfance et les services de garde d'enfants de l'Ontario améliorera l'accès aux services pour la petite enfance et la garde d'enfants en Ontario ainsi que leur abordabilité, leur qualité et leur adaptabilité à court et à long terme.

Nous saluons et apprécions votre collaboration continue alors que nous continuons de transformer le système de services de garde d'enfants dans l'ensemble de la province.

Veillez agréer, Madame, Monsieur, l'expression de mes sentiments les meilleurs.

Original signé par

Shannon Fuller
Sous-ministre adjointe
Division de la petite enfance et de la garde d'enfants
Ministère de l'Éducation

C. c. : Julia Danos, directrice, Direction de l'intégration des programmes et des services, Division de la petite enfance et de la garde d'enfants
Gestionnaires de services municipaux regroupés et conseils
d'administration de district des services sociaux
Premières Nations